## **□ 演講嘉賓簡介 Biography of Speaker**



2008年12月8日 (星期一) Monday, 8 December 2008

專業嘉賓團環節講者 Speaker of Expert Panel Discussions-證券及期貨事務監察委員會行政總裁章奕禮先生, JP Mr Martin WHEATLEY, JP, Chief Executive Officer, Securities and Futures Commission

章奕禮先生於2005年10月1日成為執行主席,其後於2006年6月23日獲香港特區行政長官委任為證 監會首任行政總裁。韋奕禮先生目前的任期將於2011年9月30日屆滿。

在加入證監會前,韋奕禮先生在倫敦證券交易所擔任副行政總裁。

章奕禮先生亦曾任富時指數國際(FTSE International)主席及英國金融服務管理局轄下的上市監管機構諮詢委員會(Listing Authority Advisory Committee)委員。

韋奕禮先生在1984年取得會計師資格。他持有主修哲學的學士學位及工商管理學碩士學位。

Mr WHEATLEY became the executive Chairman on 1 October 2005 and subsequently the HKSAR Chief Executive appointed Mr WHEATLEY to be the Commission's first Chief Executive Officer on 23 June 2006. Mr WHEATLEY's current term will end on 30 September 2011.

Prior to joining the SFC, Mr WHEATLEY was Deputy Chief Executive of the London Stock Exchange.

Mr WHEATLEY was also Chairman of the FTSE International and sat on the Listing Authority Advisory Committee of the Financial Services Authority of England.

Mr WHEATLEY qualified as an accountant in 1984, has a first degree in Philosophy and an MBA.